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احمد مهدوی ابهری، دبیرکل انجمن صنفی 
کارفرمایــی صنعت پتروشــیمی اعــام کرد که 
وزارت نفت هیچ جلســه کارشناسی و تخصصی 
با این انجمن و پتروشــیمی   ها بــرای تعیین نرخ 
خوراک برگزار نکرده اســت. اخیرا وزیر اقتصاد در 
مصاحبه ای اعام کــرده بود که وزارت نفت برای 
تعیین نرخ خوراک با انجمن تخصصی مشــورت 
کرده اســت. دبیرکل انجمن صنفــی کارفرمایی 
صنعت پتروشیمی از ارسال نامه ای به وزیر اقتصاد 
دربــاره »افزایش غیرکارشناســی قیمت خوراک 
پتروشــیمی   ها« خبر داده و گفته است، با استناد 
به صحبت هــای وزیر اقتصاد مبنــی بر احتمال 
اصاح مصوبه نرخ گذاری خوراک پتروشــیمی   ها 
در کمیســیون اقتصادی دولت از ایشان تقاضای 
جلسه کارشناســی کردیم. مهدوی ابهری با بیان 
اینکه در این نامه هم تاکید شــده باید فرمول به 
جای عدد برای نرخ گذاری خوراک مبنا قرار گیرد، 
گفت: انجمن به پیوســت این نامه بازهم تمامی 
مســتندات لازم و پیشنهادهای تخصصی خود را 
درباره این نوع نرخ گذاری برای وزیر اقتصاد ارسال 

کرده است.
احمد مهدوی ابهری، دبیــرکل انجمن صنفی 
کارفرمایــی صنعت پتروشــیمی ضمن تشــریح 
موضوع افزایش نرخ خوراک و تبعات آن به مسائل 

رسانه ای مطرح  شده حول آن پاسخ داد.
مهدوی ابهــری ابتدا در این خصوص که دولت 
با چه منطقی به نرخ کنونی خوراک رسیده است، 
توضیح داد: اگر دقیق محاســبه کنیم نرخ ۷ هزار 
تومانی خوراک و ۴  هزار تومانی ســوخت همراه با 
ارزش افزوده و عوارض به ترتیب به ۸ هزار و ۵ هزار 

تومان خواهد رسید.
وی ادامه داد: به نظر نمی رســد هیچ منطقی 
پشــت این تصمیم دولت وجود داشته باشد، جز 
کســری بودجه. متاســفانه دولت در تبصره ۱۴ 
بودجه دچار کسری شــده و قصد دارد که از هر 
طریقی کســری موجود را جبران کند و به اینکه 
چــه عواقبی برای بخش تولید و صادرات کشــور 
خواهد داشــت، توجهی نشده است. در حالی که 
ما بارها درباره عواقب این تصمیم هشــدار دادیم 
و به مسئولان مرتبط نامه نوشتیم. البته می دانید 
کــه این تصمیــم ابتدا در لایحــه بودجه ۱۴۰۲ 
کشور مطرح شــد و از همین رو ما در کمیسیون 
تلفیق موضوع را به بحث گذاشــتیم که در نهایت 
مجلس توافق کرد بند یاد شده را از دستور خارج 
و تصمیم گیــری در رابطه با آن را به دولت محول 
کند. دبیرکل انجمن صنفــی کارفرمایی صنعت 
پتروشیمی در ادامه با اشاره به اینکه ما با دلیل و 
مدرک تاکید کرده ایم که با این نرخ خوراک تولید 
متانول زیان آور خواهد بود، گفت: این تصمیم در 
حالی در دســتور کار دولت قرار گرفته است که 
نرخ گاز در هاب های اصلی دنیا بســیار پایین تر از 
این رقم اســت، به عنوان نمونه در حال حاضر در 
هنری هاب نرخ هر مترمکعب گاز خوراک ۸ سنت 

تعیین شده است.

 وی گفــت: در حالی که رقم ۷ هزار تومانی به 
معنای افزایش نرخ به حدود ۲۲ ســنت است؛ اگر 
ما محصول متانول را به رغم تحریم های اقتصادی 
تولید کنیــم )قیمت محصــولات صادراتی ما به 
همین دلیل تا حدودی ارزان تر اســت و هر جایی 
هم نمی توانیم صــادر کنیم( چگونه با رقیب خود 
که خوراک را کمتــر از نصف ما دریافت می کند، 
رقابت کنیم. مهدوی ابهری با اشــاره به شعار سال 
رشد تولید و کنترل تورم گفت: این شعار بر مبنای 
چالش های موجود در اقتصاد تدوین شده و اگر ما 
به تولید توجه می کردیم می توانست به عنوان یک 
ریل گــذاری در اقتصاد عمل کند، چراکه در حال 
حاضر دغدغه اصلی مردم همین تولید و اشــتغال 

است و نباید به آن بی توجه بود.
وی در ادامــه با بیان اینکه حدود ۴۴ ســال از 
انقاب می گذرد و ما هنوز قیمت خوراک را با یک 
رقم ثابت تعیین می کنیــم، گفت: در این صورت 
یک ســرمایه گذار چگونه می تواند برای یک سال 
آینــده خود در رابطه با اصلی ترین هزینه خود که 
همان نرخ خوراک است، پیش بینی انجام دهد؛ در 
حالی که در دنیا چنین اتفاقی هرگز رخ نمی دهد.

مهدوی ابهری درباره برخــی از تبعات افزایش 
نرخ خوراک پتروشــیمی   ها نیــز توضیح داد: این 
تصمیم باعث شــده که بازار ســرمایه تحت  تاثیر 
قرار بگیرد، از سوی دیگر واحدهای متانول کاما 
تعطیل و واحدهای اوره هم در آســتانه زیان قرار 
بگیرند. همچنین باید به از دســت رفتن بازارهای 
صادراتی اشاره کنم که هیچ کشوری معطل نبود 
محصولات ایران نمی   ماند. دبیرکل انجمن صنفی 
کارفرمایی صنعت پتروشــیمی توضیــح داد، اگر 
واحدهای اوره با مقداری افت قیمت جهانی روبه رو 
شــوند و نتوانند تولید و صادرات داشــته باشند، 
حدود ۳۰ تا ۳۵ درصد بازار صادراتی پتروشــیمی 

ایران دچار مشکل می شود.
وی گفــت: در صورت تعییــن چنین نرخی، 
متانول   ســازهای جدید بیــن ۱۰۰ تا ۱۲۰ دلار و 
پتروشــیمی هایی مانند زاگرس که استهاک آنها 

پایان یافته، حدود ۶۰ دلار ضرر خواهند کرد.
وی همچنیــن بــه کاهــش ارزآوری و برخی 
مسائل اجتماعی دیگر به عنوان تبعات این تصمیم 

اشاره کرد و گفت: بیشتر شرکت های پتروشیمی 
زیرمجموعه صندوق های بازنشستگی هستند و از 
همین رو برای پرداخت حقوق بازنشســته   ها دچار 
مشــکل خواهند شــد. همچنین از دیگر تبعات 
اجتماعی بیکاری واحدهایی است که دو تا سه هزار 

کارگر دارند.
تفاوتنرخسوختنیروگاهها

وپتروشیمیها
مهدوی ابهــری در ادامه درباره نرخ ســوخت 
اعامی جدید این مساله را مطرح کرد که چگونه 
ممکن است سوخت گاز را به پتروشیمی ها ده ها 
برابر نرخ تحویلی به نیروگاه ها ارائه دهند. در حالی 
که پتروشیمی ها هم برق خود را تولید می کنند و 
در این زمینه تفاوتی با نیروگاه ها ندارند. وی ادامه 
داد: وقتی یکباره قیمــت از ۲ هزار به ۴ و ۵  هزار 
تومان افزایش یابد )سوخت بیشتر از خوراک مورد 
استفاده پتروشیمی   ها قرار می گیرد( معلوم است 
که در قیمت تمام شده و سود اثر خواهد گذاشت و 
موجب ایجاد تورم خواهد شد. مهدوی ابهری گفت: 
حرف ما این اســت که باید یــک فرمول کارآمد 
وجود داشته باشد به گونه ای که وقتی در دنیا نرخ 
گاز بالا یا پایین شد، قیمت داخلی هم همسان با 

آن رشد یا کاهش یابد.
دبیرکل انجمــن صنفــی کارفرمایی صنعت 
پتروشــیمی در ادامه گفت: جالب است که وقتی 
هیات دولت به اســتان ها ســفر می کنند تاش 
می شود که واحدهای ورشکسته را از طرق مختلف 
مانند ارائه تســهیات و... نجات دهند، اما چطور 
در اینجــا واحدهای میلیاردی را با این تصمیم به 

تعطیلی می کشانند؟
وی با بیان این مساله که چرا باید بدون توجه 
به نظرات بخش خصوصی چنین تصمیمی بگیرند، 
گفــت: آقای خاندوزی از قــول وزارت نفت اعام 
کرده که این تصمیم با مشورت انجمن تخصصی 
پتروشیمی گرفته شده است، در حالی که این خبر 

کاما کذب بوده است.
مهدوی ابهــری تاکید کرد که پتروشــیمی   ها 
پیشنهاد برگشــت به همان فرمول قبلی را دارند 
تنها با این اصاح که سهم هاب های اروپایی را از 

۲۵ به ۱۰ درصد کاهش دهند.

دبیرکل انجمن صنفی کارفرمایی صنعت پتروشیمی مطرح کرد

نرخ گذاری بدون مشورت با بخش خصوصی
در هفته ای که گذشــت خبر بهره برداری 
از پــروژه بازچرخانــی پســاب صنعتی فولاد 
خوزســتان در صــدر اخبار زیســت محیطی 
خوزســتان قرار گرفت. به زبانی ســاده در این 
پروژه، فولاد خوزســتان اولین شرکت فولادی 
اســت که با هدف حفظ محیط زیست و منابع 
آبــی، با اســتفاده از تکنولوژی های روز دنیا به 
دست متخصصان داخلی، پساب صنعتی خود 
را مجددا به فرآیند تولید بر   می گرداند و از آن 

استفاده  می کند. 
این پروژه با سرمایه گذاری ۲/۷ میلیون یورو 
و ۴۴۳ میلیــارد ریال با هدف بازیافت پســاب 
صنعتی، کاهش برداشــت آب خــام از کارون، 
بهینه ســازی مصرف آب با ظرفیت تولید ۷۵۰ 
مترمکعب آب RO با راندمان ۸۵ درصد و مواد 
اولیه مصرفی پســاب خروجــی از تصفیه خانه 
فاضاب صنعتــی به میزان ۹۰۰ مترمکعب در 
زمینی به مساحت حدودی ۱۵ هزار مترمربع و 
سطح زیر بنای ۸ هزار مترمربع طراحی، اجرا و 

احداث شده است.
در حالی که همواره یکی از دل نگرانی های 
شــهروندان خوزســتانی و به ویــژه فعالان و 
دوستداران محیط زیست، آلایندگی شرکت ها 
و صنایع تولیدی در استان و عوارض منفی آنها 
بر محیط زیســت طبیعی بوده است، مدیران 
شرکت فولاد خوزستان همزمان با تاش برای 
افزایش ظرفیت های تولیدی، از اهمیت صیانت 
از محیط زیست و منابع طبیعی غافل نشده اند. 
در دو ســال گذشته مســئولان این شرکت بر 
اجرای برنامه های محیط زیستی تاکید خاصی 
داشته اند به گونه ای که فقط در سال ۱۴۰۰ بالغ 

بر ۱۴۰۰ میلیارد تومان اعتبــار به پروژه های 
زیست محیطی اختصاص داده شده است.

اهمیــت پروژه بازچرخانی پســاب صنعتی 
شــرکت فولاد خوزســتان، از نقطه نظر حفظ 
منابع آبی استان به ویژه در شرایط خشکسالی 
سال های اخیر حائز اهمیت است. اگر چه بخش 
عمده مصارف آب در استان خوزستان در بخش 
کشاورزی است که البته ارزش افزوده کمتری 
نسبت به صنعت دارد اما رویکرد شرکت فولاد 
خوزستان در کاهش اســتفاده از منابع آبی با 
بازیافت پساب صنعتی، کمک صنعت به حفظ 
ایــن منابع و کاهش عوارض ناشــی از افزایش 

فعالیت های تولیدی را نشان می دهد. 
همه این ها در حالی اســت که پیش از این 

کمتر شــاهد چنین نگاهــی در این مجموعه 
بزرگ و مهم فولادی بودیــم. به ویژه آنکه در 
طراحی اولیه به الزامات زیست محیطی توجهی 
نشده بود و از طرفی به گفته مسئولان شرکت، 
حریم شــرکت در طرح توسعه شهری رعایت 
نشد. شــرایط اقلیمی از یک ســو، تحریم ها و 
ضرورت به روزرســانی تکنولوژی ها در عرصه 
تولید از سوی دیگر و توجه به ماحظات محیط 
زیســتی در عین افزایش ظرفیت های تولیدی، 
از جمله چالش های مهم فولاد خوزستان بوده 
است که اینک یکی پس از دیگری از آنها عبور 
 می کند و به گفته مســئولان ســازمان محیط 
زیست خوزستان، این شرکت را در مسیر تحقق 

صنعتی سبز قرار داده است.

فولاد خوزستان و عبور از چالش های زیست محیطی

مطابق با آمار ارائه شــده از ســوی سخنگوی 
سازمان مالیاتی، میزان درآمد بیش از ۳۰ درصد از 
اعضای صنف طا و جواهر در سال ۱۴۰۱ به قدری 
پایین تشــخیص داده شــده که هیچ گونه مالیاتی 
نپرداخته اند.بر اســاس ارقام منتشــر شده توسط 
سازمان امور مالیاتی، میزان شکاف مالیاتی کشور 
در پایان سال ۱۳۹۸، حدود ۹۷ هزار میلیارد تومان 
تخمین زده شــده بود که بیــش از نیمی از آن به 
مالیات بردرآمد مربوط است.همچنین در پایان سال 
۱۳۹۹ نیز رقم شــکاف مالیاتی به حدود ۵۴ هزار 
میلیارد تومان رســیده است و مطابق با محاسبات 
صورت گرفتــه می توان گفت، حــدود یک پنجم یا 
همان ۲۰ درصد از مالیات بالقوه مشــاغل وصول 
می شــود.البته در خصوص این آمــار نیز اختاف 
نظراتــی وجود دارد و کارشناســان اقتصادی رقم 
شــکاف مالیاتی را به دلایلی بســیار بالاتر از رقم 
عنــوان شــده، بــرآورد کرده اند چراکــه در حال 
حاضر شــاهد وفور روش های متنوعی برای فرار از 
پرداخت مالیات هستیم؛ برخی افراد بدون داشتن 
جواز کسب، مشغول به فعالیت هستند، همچنین 
برخی از کارمندان رســمی دولت نیز با جواز کسب 
یا بدون آن، در مشــاغل دیگری نظیر مشــاوران 
اماک، ســوپرمارکت یا… فعالیــت می کنند.به 
گزارش خبرنگار مهر، عاوه بر این، برخی از صنوف 
پردرآمد نظیر پزشــکان، وکا، طافروشــان و یا 
آهن فروشان با دستگاه های کارت خوانی که به نام 
سایر مشاغل و صنف های دیگر ثبت شده، فعالیت 
می کنند تا از همین طریق مالیات کمتری پرداخت 
از شماره حساب های  کنند؛ درعین حال اســتفاده 
غیرتجاری )خانواده یا افراد دیگر( نیز بســیار رواج 

دارد.
اندازه گیــری بخــش پنهــان اقتصــاد تقریباً 
غیرممکن بوده و به همین دلیل نمی توان به شکل 

دقیــق و قطع در خصوص میزان شــکاف مالیاتی 
اظهارنظر کرد اما اتخــاذ ترفندهای مختلف برای 
فــرار از پرداخت مالیات خود بیانگر آن اســت که 
عدالت مالیاتی در ایران وجود ندارد، نگاهی کوتاه به 
ارقام منتشر شده در خصوص مالیات طافروشان، 
پزشکان و وکا در سال گذشته نیز مهر تأییدی بر 
ادعای »ایران بهشت فراریان مالیاتی« است.مطابق 
با اظهارنظر سخنگوی ســازمان امور مالیاتی، ۲۵ 
هزار واحد صنفی در حوزه طا و جواهر مشــغول 
به فعالیت هستند، البته این رقم فقط شامل افراد 
دارای جواز کسب بوده و دلالان طا )در کانال های 
تلگرامی یــا دلالان بازارهایی نظیر فردوســی( را 
شــامل نمی شــود.از میان این تعداد عضو دارای 
جواز کســب، ۷ هزار و ۸۰۰ واحد صنفی، مالیاتی 
پرداخت نکرده اند، به عبارتی مالیات این افراد صفر 
بوده اســت، نکته جالب توجه ایــن بوده که رئیس 
مرکز آموزش سازمان امور مالیاتی، درآمدهای این 
واحدها را به قدری پایین دانسته که نیاز به پرداخت 
مالیات نداشته اند.حال این سوال مطرح می شود که 
چگونه یک طافــروش با هزینه میلیاردی )اجاره، 
خرید طا، تجهیــزات امنیتی و…( درآمد اندکی 
کسب کرده اســت؟ آیا اینکه یک فرد حاضر است 
میلیاردها تومان در یک حوزه سرمایه گذاری کند 
اما درآمد سالانه آن حتی به صد میلیون تومان نیز 
نرســد، مطابق عقل معاش بوده و به لحاظ عقانی 

پذیرفتنی است؟!
نکته جالب تر در اظهارات مهدی موحدی بکنظر 
ایــن بوده که ۴ هزار و ۶۰۰ واحد صنفی بین صفر 
تــا ۵ میلیون تومان و ۴ هزار و ۶۸۰ واحد نیز بین 
۵ تا ۱۵ میلیون تومان مالیات پرداخت کرده اند، به 
عبارتی رقم پرداختــی ۷۰ درصد از اعضای صنف 
طا و جواهر کشــور کمتــر از ۱۵ میلیون تومان 
بوده است.در روزهای گذشته، برخی رسانه ها سعی 

داشتند راز پرداخت مالیات اندک از سوی این صنف 
پردرآمد را عدم احتساب مالیات بر ارزش افزوده در 
میزان سرانه مالیاتی پرداختی توسط طافروشان 
عنوان دهند که البته این موضوع نیز بیشتر شبیه 
یک شــوخی تلخ اســت! مالیات بر ارزش افزوده 
اساساً بر عهده مصرف کننده است، این موضوع که 
بــا توجه به عدم شــفافیت در زنجیره تأمین طا، 
افراد فعال در حوزه طــا و جواهر بعضاً عدم اخذ 
مالیات بــر ارزش افزوده را به عنــوان یک هبه و 
تخفیف به مشتریان در نظر می گیرند و منت آن را 
بر سر مشتری می گذارند؛ نباید به حساب پرداخت 
مالیات افزون تر از ســوی طافروشان نوشت؛ چرا 
کــه اگر بنا بود این رقم را به دولــت بپردازند ابداً 
چنین تخفیفی نمی دادند.یک خرید ســاده طا و 
جواهر در ســبزه میدان تهــران، می تواند تا حدی 
واقعیت ماجرای مالیات اندک طافروشان را آشکار 
می ســازد، درواقع برخی از واحدهای طافروشی 
به جهت دریافت حق معامله، شماره حســابی را به 
خریدار معرفی می کنند تا خریدار مبلغ را به صورت 
کارت بــه کارت پرداخت نماید و به نوعی از مالیات 

درآمد خود فرار نماید.
نکته عجیب اینجا بوده که گفت وگو با برخی از 
افراد بیانگر آن اســت که برخی از طافروشان نیز، 
فیش واریــزی کارت به کارت را به خریدار تحویل 
نمی دهند، بررســی های نشــان می دهــد که این 
طافروشــان نیز به مانند برخی از پزشکان و وکا، 
کارت خــوان صنف های دیگر نظیر ســوپرمارکت 
یا دست فروشــان را تهیه کرده و به سبب مالیات 
کمتر از آن بهره می برند.البته این نکات از مدت ها 
قبل توسط کارشناسان اقتصادی مطرح شده بود، 
بااین وجود به دلیل فراهم نبودن زیر ســاخت های 
لازم، ســازمان امور مالیاتی هنوز نتوانســته است، 

متخلفان را شناسایی نماید.

خریــداران از بازار خودرو پا پس کشــیده اند و 
منتظرند تا خودروهای وارداتی ، قیمت در بازار را 
بشکنند.به گزارش خبرگزاری خبرآناین، فعالان 
بازار خودرو هر چند از ریزش قیمت ها در این بازار 
خبر می دهند اما معتقدند به دلیل نبود مشــتری، 
خرید و فروش چندانی د این بازار اتفاق نمی افتد. 
نکته مهم اینجاست که ظرف شش سال گذشته، 
خودرو بار دیگر از کالای مصرفی بادوام به کالایی 
سرمایه ای تبدیل شده است و بنا بر گواهی برخی 
آمار، نزدیک به هشتاد درصد خریداران خودرو را 
کسانی تشــکیل می دهند که اتفاقا مصرف کننده 
نهایی نیســتند و با هدف حفــظ نقدینگی خود 
از گزند تورم نســبت به خرید خــودرو یا ثبت نام 
در طرح های پیش فروش اقــدام می کنند.افزایش 
شــدید قیمت خودرو البته این کالا را از دسترس 
خانوارهای ایرانی خارج کرد و ســبب شد بسیاری 
از افراد قادر به خرید خودرو نباشند. آمارها نشان 
می دهــد نیمی از جمعیــت ایــران دارای خودرو 
هســتند. به عبارت دیگر ۵۳ درصــد خانوارهای 
شــهری و ۳۲ درصد خانوارهای روستایی خودرو 
دارند.در ماه های اخیر پس از طرح موضوع واردات 
خودرو و همچنیــن صدور مجوز ورود خودروهای 
دست دوم به کشور، بازار خودرو با تغییراتی روبرو 
شد و کاهش قیمتی محسوس البته در خودروهای 
گران قیمت تــر بازار اتفاق افتاد .ســعید موتمنی، 
رییس اتحادیه فروشــندگان خودرو در این زمینه 
بــه خبرآناین گفته اســت: یکــی از مهمترین 
دلیل ریــزش خــودرو در بازار پا پس کشــیدن 
ســرمایه گذاران بوده اســت. همان طور که بارها 
گفته شد بازار خودرو به بازاری مقصد برای برخی 
سرمایه گذاران بدل شده بود اما آانها با طرح موضوع 
واردات خودرو و قریب الوقوع بودن این اتفاق از این 
بازار پا پس کشــیدند و در نتیجه شمار مشتریان 

کاهش یافت اما در عین حال خریداران واقعی نیز 
قــادر به آن نودند که خودروهای مورد نیازشــان 
را بخرند در نتیجه با کوچ ســرمایه گذاران از بازار 
خودرو شاهد این هستیم که قیمت ها در این بازار 
با کاهش قابل توجه روبرو شــده است .وی گفت: 
البته این کاش همراه با گرمی بازار نیســت چرا که 
به همان دلایل پیش گفته بازار خودرو با ســکون 
و ســکوتی سخت و سنگین مواجه است. ردگیری 
قیمت ها در بازار نشــان می دهــد خودروهایی در 
محدوده قیمتی بالاتر از هشــتصد میلیون تومان 
در دو ماه اخیر با کاهش محســوس روبرو شده اند 
اما خودروهایی که در کف قیمتی بازار قرار دارند، 
کاهــش قیمتی در محدوده ۵ تا بیســت میلیون 
تومان را شاهدند .بهای پراید به عنوان ارزان ترین 
خودرو در بازار ایران البته همچنان بهایی بالا برای 
طبقه متوسط است. قیمت یک دستگاه پراید ۱۱۱ 
به حدود ۳۳۰ میلیون تومان رســیده است. البته 
برخی فعالان بازار براین اعتقادند توقف تولید پراید 
نیز در کف سازی قیمت و رسیدن بهای ارزان ترین 
خودرو به محدوه بالاتر از ۲۵۰ میلیون تومان موثر 

بوده است.
 همان گونه که اعام شــد امــا کاهش قیمت 
در خودروهای گرانی چون دنا بســیار محســوس 
است. بهای دنا اتوماتیک توربو پاس مدل ۱۴۰۲ 
به حوالی ۸۳۰میلیون تومان رســیده است که به 
معنای کاهش ۵ میلیونی طی روز گذشته و ریزش 
۱۵۵ میلیونی طی دو ماه گذشته است.قیمت دنا 
معمولی ۱۴۰۱ هم به ۶۰۵ میلیون تومان رسیده 
است که نســبت به روز گذشته ۵ میلیون کاهش 
داشته اســت و طی ۶۰ روز گذشته ۲۰۵ میلیون 
ارزان شده اســت.تغییرات قیمتی خودروهایی در 
کاس ســاینا، کوییک و تیبا اما بســیار محدود 

گزارش شده است.

بســیاری معتقدند بــازار در فاز انتظار اســت. 
اگر واردات خــودرو طبق روال عادی و مرســوم 
صورت گیرد، قیمت ها در این بازار کاهشــی بوده 
و میــل به تثبیت می یابد اما اگــر واردات خودرو 
با روندی طولانی همراه باشــد، تاثیرات منفی آن 
در کنار تــورم بالاتر از چهل درصد بار دیگر فلش 
قیمت ها را در بازار افزایشی خواهد کرد.اخیرا یک 
عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اسامی گفت: انتظار می رود هرچه سریع تر واردات 
خودروهــای نو و کارکرده تعیین تکلیف شــده و 
مردم آثار آن را در جامعه ببینند.احمد رسولی نژاد 
گفته اســت: در اسفند ماه ســال گذشته و بعد از 
رسیدگی به لایحه بودجه در مجلس و در روزهایی 
که عما مجلــس تعطیل بود مجمع تشــخیص 
مصلحــت ورود کرد و بخشــی از مصوبه مجلس 
که در خصــوص واردات خودروهای کارکرده بود 
را رد کرد. در ادامه دولت در روزهای پایانی وزارت 
آقای فاطمی امین، لایحه دو فوریتی برای واردات 
خودروهــای کارکرده به مجلس آورد.وی در ادامه 
تاکید کرد: در نهایت واردات خودروهای کارکرده 
نیز در مجلس به تصویب رســید اما به طور کلی 
مــا حرکت واردات خودرو را لاک پشــتی ارزیابی 
می کنیم. اگر بخواهیــم نتیجه بگیریم دولت باید 
چند نکتــه را رعایت کنــد؛ خودروهایی که وارد 
می شــود نباید لوکس و گران قیمت باشــد. از روز 
اول نیز ما تاکید داشــتیم که خودروهایی بین ۵ 
هزار الی ۲۰ هزار یورو وارد شود که مصرف کننده 
داخلی بتواند با یک قیمت مناسب سوار خودرویی 
مناســب و با کیفیت شــود. ما به دولت پیشنهاد 
دادیــم که در خصــوص حقوق گمرکی و ســود 
بازرگانی ارفاقی را برای یک دوره پنج ساله در نظر 
بگیرد.هر چه هســت بازار خودرو در انتظار نتیجه 

ملموس تصمیمات قانونی در حوزه خودروست.

 ۸هزار طلافروش 
هیچ مالیاتی نمی پردازند

بازار خودرو 
در فاز شـدید انتظـار


